
Brummen, 9 juni 2022 

Betreft:  Reactie op consultatie ontwerp wijzigingsregeling n.a.v. het voornemen jachtsluiting 2022-

2023 

 

Zijne Excellentie, Beste Minister van der Wal, 

Als WBE Brummen e.o. maken wij bezwaar tegen het voorgenomen besluit om de jacht te sluiten op 

het konijn landelijk en het haas in drie provincies voor het komende seizoen. Wij onderkennen dat er 

reden tot zorg is met betrekking tot het konijn in ons werkgebied. Dit komt met door de 

konijnenziektes myxomatose en het RHD-virus waar de populatie keer op keer aan ten prooi valt bij 

een groeiend aantal. Met betrekking tot de hazen kunnen wij anno 2022 niet een dalende trend 

waarnemen in de trendtelling die wij vanaf 2006 uitvoeren. De trendtelling betreft ca 10% van het 

oppervlak onze WBE. Het is de laatste jaren stijgend, gelijk de landelijke trend, zie bijgaande grafiek. 

De uitgevoerde warmtebeeldtellingen en waarnemingen buiten de tellingen om bevestigen dit beeld. 

               

In de praktijk zal in het merendeel van de velden geen afschot plaatsvinden van soorten waarvan de 

populatieomvang te gering wordt geacht door de jachthouder. Een jachtsluiting op het konijn heeft 

dus in de praktijk weinig tot geen invloed op de populatie.  

Op de totstandkoming van de besluiten in het rapport van Wageningen Environmental Research 

(WEnR) hebben wij bezwaren. Dit betreft het feit dat de door ons uitgevoerde tellingen terzijde zijn 

geschoven terwijl de WBE-tellingen wel als grondslag dienen voor de Faunabeheerplannen die in het 

kader van de wet opgesteld dienen te worden. Dat bijtellingen van vogeltellingen worden gebruikt 

voor vaststellen van trends voor hazen en konijnen is merkwaardig en discutabel te noemen. 

Hierover wordt in de diverse ingediende zienswijzen uitgebreid bij stilgestaan. Dat onze tellingen 

terzijde wordt geschoven wordt als een schoffering ervaren. 

Predatorenbeleid overheid 

Door verdere inperkingen van mogelijkheden (predatorenbeheer) na invoering van de Flora & Fauna 

wet is een verdere neerwaartse spiraal ingezet van veel faunasoorten en ook wildsoorten. Veel 

predatoren hebben een sterke populatiegroei laten zien. De vos was in de eerste jaren periode van 



de F&F-Wet niet bejaagbaar hetgeen zich direct aftekende. Een ander voorbeeld is de Vlaamse Gaai 

die veel eieren van houtduiven bemachtigd en een plaag vormt voor zangvogels. Deze beperkingen 

met betrekking tot predatorenbeheer sluit niet aan bij ons omringende landen en maakt het erg 

moeilijk om invulling te geven aan de wettelijk eis om te zorgen voor een redelijk wildstand. 

Brede horizon / scoringsdrift Kamerleden 

Marktwerking (schaalvergroting) in de landbouw en overheidsbeleid hebben ervoor gezorgd dat er 

een kaalslag en monocultuur is ontstaan in het agrarisch landschap. Dat dezelfde overheid die mede 

verantwoordelijk is voor de desperate toestand van onze natuur nu beperkingen gaat opleggen aan  

mensen (onze leden) met een grote passie voor de natuur en daar veel tijd en geld in steken is 

wrang. Ook is de motie Wassenberg en Futselaar waarschijnlijk geen afspiegeling van de publieke 

opinie en/of zorgvuldige afweging van de volksvertegenwoordigers maar politiek handjeklap gezien 

de politieke partijen in de Tweede Kamer met een beperkte agenda. Met het inperken van de 

wildlijst zal het vertrouwen in de overheid bij een grote groep mensen sterk dalen. Dit betreft niet 

alleen de 27.000 jagers maar ook al degene die er anderzijds bij betrokken zijn. Daarnaast is de 

kleinwildjacht maar een relatief klein onderdeel in het geheel van jacht, beheer en schadebestrijding 

naast het andere werk wat zonder inzet van het jagersgereedschap gedaan wordt. Het kleinwild 

vormt echter de basis voor veel jachtvelden, ook juridisch, en onze verwachting is dat bij verdere 

beperking beheer, schadebestrijding en overige diensten voor het goede belang in het gedrang komt. 

Met name beheer- en schadebestrijding worden wij geacht te doen als verantwoordelijk burger, 

hetgeen in uw brief gelukkig ook wordt onderkend. Voorkom alstublieft dat het welbekende paard 

achter de wagen gespannen wordt. 

Oproep 

Vandaar onze oproep om te komen tot plannen met verbetering van flora- en fauna, te beginnen bij 

versterking van de biodiversiteit. Wij hebben hierbij de hulp nodig van de overheid, dit mede gezien 

de wetgeving en beleid welke hebben geleid tot een uitgeleefde natuur waarvan de 

stikstofproblematiek een overtreffende trap vormt met  verstrekkende gevolgen. Biodiversiteit is de 

basis van uiteindelijk ook ons bestaan en met herstel kan relatief eenvoudig gestart worden. Helaas 

ontbreekt in Nederland het inzicht dat voor behoud van kwetsbare soorten, zoals de grutto, de R-

waarde groter moet zijn dan 1,0 en dat we niet alle jonge aanwas moeten laten opvreten door 

predatoren. Jagend Nederland doet al veel voor de biodiversiteit en wij zijn zeker bereid meer te 

doen als daar de beloning ook naar is en we niet het merendeel van de aanwas van soorten zien 

verdwijnen door de keel van de ooievaar en de das die in onze WBE voor een grote predatiedruk 

zorgen. 

De jaren vijftig en zestig van de vorige eeuw worden vaak genoemd als ideale tijd voor weidevogels 

en wildsoorten en wordt als referentie gebruikt. Bij de romantische terugblik op die tijd van 

kleinschaligheid wordt vergeten dat alle predatoren toen sterk werden vervolgd met middelen die 

we ons nu niet meer kunnen voorstellen. Ook werden premies uitgekeerd door de overheid. 

Zodoende nogmaals onze oproep om te komen tot een herstelplan biodiversiteit/vaststellen staat 

van instandhouding met betrokken partners en het “wise use” principe oftewel nuchter 

boerenverstand in plaats van de deur te sluiten waarbij er meer verloren  gaat dan gewonnen zal 

worden.  

Hoogachtend, 

 

Bestuur Wildbeheereenheid Brummen e.o. 


